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Protokół Nr  XXI/2020 

z sesji Rady Gminy Wolanów z dnia 19 czerwca 2020 roku 

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Gminy Wolanów Pan Jacek Murawski o godz. 13.00 otworzył 

XXI/2020 sesję Rady Gminy Wolanów. Powitał Państwa Radnych  oraz Panią Wójt Gminy wraz z 

Pracownikami Urzędu przybyłych na sesję. Następnie zgodnie z listą obecności poinformował, że w 

sesji uczestniczy 12 radnych, co stanowi kworum niezbędne do prowadzenia obrad oraz 

podejmowania prawomocnych uchwał (lista obecności w załączeniu).  

 

Ad. 2 

Przewodniczący przedstawił porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

4. Informacje Komisji o ich pracach między sesjami Rady.  

5. Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami.  

6. Wnioski i zapytania radnych. 

7. Informacja Wójta z realizacji uchwał Rady. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia dyrektora Publicznej Szkoły Podstawowej im. 

Mikołaja Kopernika w Bieniędzicach w roku szkolnym 2020/2021 od obowiązku  realizacji 

tygodniowego wymiaru zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji celowej oraz trybu postępowania  w 

sprawie udzielenia dotacji oraz sposobu jej rozliczenia na dofinansowanie budowy 

przydomowych oczyszczalni ścieków ze środków budżetowych Gminy Wolanów na lata 

2020 – 2025. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2020 rok.   

12. Wolne wnioski i informacje.  

13. Zamknięcie obrad. 

Wójt Gminy  Pani Ewa Markowska – Bzducha zgłosiła wniosek o wprowadzenie do  porządku 

posiedzenia jako pkt 12 – Podjęcie uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę  

części nieruchomości zabudowanej położonej w miejscowości Mniszek jej dotychczasowemu 

Dzierżawcy, wówczas dwa  ostatnie punkty porządku przesuwają się o jeden niżej.     
 Przewodniczący Rady Gminy Jacek Murawski poddał pod głosowanie ww. wniosek, gdzie 

w głosowaniu jawnym został pozytywnie jednogłośnie zaopiniowany przez Radę Gminy przy 12 

głosach „za”.  

 Następnie poddał pod głosowanie porządek obrad z uwzględnionym wnioskiem. W 

głosowaniu jawnym porządek obrad został przyjęty jednogłośnie przez Radę Gminy Wolanów przy 

12 głosach „za”. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

4. Informacje Komisji o ich pracach między sesjami Rady.  

5. Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami.  

6. Wnioski i zapytania radnych. 

7. Informacja Wójta z realizacji uchwał Rady. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia dyrektora Publicznej Szkoły Podstawowej im. 

Mikołaja Kopernika w Bieniędzicach w roku szkolnym 2020/2021 od obowiązku  realizacji 

tygodniowego wymiaru zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji celowej oraz trybu postępowania  w 

sprawie udzielenia dotacji oraz sposobu jej rozliczenia na dofinansowanie budowy 
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przydomowych oczyszczalni ścieków ze środków budżetowych Gminy Wolanów na lata 

2020 – 2025. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2020 rok.  

12. Podjęcie uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę  części 

nieruchomości zabudowanej położonej w miejscowości Mniszek jej dotychczasowemu 

Dzierżawcy.  

13. Wolne wnioski i informacje.  

14. Zamknięcie obrad. 

  

Ad. 3  

Do protokołu z poprzedniej sesji nie zgłoszono uwag. 

W głosowaniu jawnym przy 12 głosach „za”  protokół Nr XX/2020 z sesji Rady Gminy 

Wolanów z dnia 13 maja 2020 roku został przyjęty przez Radę Gminy Wolanów. 

 

Ad. 4 

  Pan Mirosław Furczyński poinformował, że Komisja Rozwoju Gospodarczego 

Budżetu i Finansów odbyła wspólne posiedzenie z Komisją Rolnictwa Ochrony Środowiska i 

Porządku Publicznego w dniu 16 czerwca.  Zajmowano się projektami uchwał przygotowanymi na 

dzisiejszą sesję Rady Gminy, które zostały jednogłośnie pozytywnie zaopiniowane.   
 Pani Diana Gibała poinformowała, że w dniu 20 maja Komisja Rewizyjna odbyła 

posiedzenie, na którym zajmowano się sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2019 rok. 

Sformułowany został wniosek o udzielenie absolutorium Wójtowi gminy za 2019 rok. 

W dniu 16 czerwca  Komisja odbyła wspólne posiedzenie z Komisją Oświaty Kultury Sportu i 

Zdrowia na którym zajmowano się opiniowaniem materiałów przygotowanych na sesję, w tym 

zmianami w budżecie gminy. 

 

Ad. 5 

Wójt Gminy Wolanów Pani Ewa Markowska – Bzducha przedstawiła sprawozdanie z pracy  

w okresie między sesjami. 

„Od ostatniej sesji w dniu 13 maja 2020 r. wiele uwagi  poświęciliśmy sprawom bieżącego 

utrzymania dróg, rozpoczęliśmy już prace remontowe w Wawrzyszowie i w Mniszku, obecnie 

prace te utrudniają deszcze nawalne. Odbyło się z lekkim opóźnieniem koszenie poboczy na terenie 

gminy, opóźnienie było spowodowane faktem zepsucia sprzętu firmy, ale za to słyszymy od 

mieszkańców, że firma bardzo ładnie kosi rowy i pobocza. Destrutem pozostałym z ub roku 

utwardziliśmy ok. 380 m drogi w miejscowości Wawrzyszów w kierunku Rogowej. W bieżącym 

roku również zgłaszałam chęć przyjęcia destruktu, ale nie ma obiecujących deklaracji w tej sprawie. 

Wiele uwagi poświęciliśmy sprawom budowy dróg, a raczej braku możliwości ich budowy. 

Ostatecznie wszystko wskazuje na to, że utwardzimy te drogi destruktem w ramach remontów. 

Oczywiście destruktem zakupionym. Bo wymogi dotyczące przebudowy są dla nas nie do 

spełnienia w krótkim czasie. Niestety wiąże się z tym również fakt, ze nie będziemy mogli przyjąć 

dotacji z FOGR, którą otrzymaliśmy w wysokości 65 tys zł na przebudowę drogi w Strzałkowie. 

Zwróciliśmy się do UM z zapytaniem o możliwość zmiany przeznaczenia dotacji na remont 

poprzez utwardzenie destruktem, ale obawiamy się że nie będzie to możliwe z uwagi na 

postanowienia regulaminu naboru.  

Złożyliśmy wniosek na kolejne laptopy dla szkół, tym razem otrzymaliśmy 105 tys zł na zakup 

laptopów. Zakupiono 33 laptopy, które zostały już przekazane do szkół.  

Wiele uwagi zajęły nam sprawy wody, a raczej jej niedoboru. Na szczęście ostatnie opady deszczu 

oddaliły ryzyko suszy. A dziś w projekcie zmian w budżecie proponujemy przeznaczenie 

dodatkowych środków na projektowanie połączenia wodociągów w miejscowości Bieniędzice. 
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Przeprowadziliśmy przetarg na budowę zjazdów na działki gminne i utwardzenie placu przy szkole 

w Sławnie, najtańsza oferta opiewała na 60 tys więcej niż mieliśmy przeznaczone w budżecie, stąd 

w dzisiejszym projekcie zmian do budżetu zwiększenie środków na ten cel. Zwiększamy więcej, 

żeby przygotować się na ewentualność rezygnacji najtańszego wykonawcy. 

Taką sytuację mieliśmy w przypadku wyłonionego w przetargu na budowę oświetlenia wykonawcy, 

który nie złożył stosownych oświadczeń wymaganych prawem i niestety odpadł z postępowania a 

oferta kolejnego wykonawcy jest droższa o 28 tys zł, co również znajduje odzwierciedlenie w 

dzisiejszych zmianach do budżetu gminy. 

Wiele uwagi poświęciliśmy również sprawom organizacji przyszłego roku szkolnego w szkołach 

podstawowych prowadzonych przez gminę. Jednocześnie zakończyła się rekrutacja do przedszkoli, 

na koniec tej rekrutacji w PPS w Wolanowie zostało 10 wolnych miejsc. Podobnie jak w 

kończącym się roku szkolnym w przedszkolu będzie 9 oddziałów, w tym dwa prowadzone w 

budynku szkoły podstawowej, bo tak wielu chętnych zgłosiło się do oddziałów przedszkolnych. W 

przyszłości będziemy pracować na zachęceniem rodziców, aby 6-latki realizowały swój obowiązek 

szkolny w szkole, zamiast w przedszkolu. W tym roku akcja ta nie przyniosła zadowalających 

efektów. Natomiast realizowanie w ten sposób funkcji szkoły i przedszkola rodzi różne problemy. 

W końcu zrealizowaliśmy zakup nieruchomości w Walinach od GS. Nieruchomość jest bardzo 

zniszczona, zaniedbana, ma się wrażenie że nie była nigdy remontowana przez ten czas. Ale są już 

chętni na wynajem części sklepowej. Gdyby Państwa pytano to proszę powiedzieć, że poczekamy 

jeszcze tydzień czy dwa na inne oferty wynajmu i wynajmiemy temu kto da więcej. 

Wiele pracy wymagało również przygotowanie raportu o stanie gminy za 2019 r., raport od 30 maja 

znajduje się na stronie bip gminy, można już się z nim zapoznawać. A będzie on przedmiotem 

prezentacji na sesji absolutoryjnej, którą jeśli wirus nie przeszkodzi planujemy w lipcu. 

Po monitach mieszkańców Bieniędzic i Jarosławic dotyczących likwidacji kursu na trasie 

Jarosławice- Wolanów, wystąpiliśmy do przewoźnika z prośbą o przywrócenie chociaż dwóch 

kursów dziennie w ramach dobrej współpracy. Niestety przewoźnik odmówił, i zażądał zapłaty 200 

zł dziennie za dwa kursy co oznacza 48 tys zł rocznie, przyjmując że kurs będzie realizowany tylko 

w dni robocze.  

Nastąpił również znaczny postęp prac związanych z przygotowaniem przebudowy dawnego 

budynku GOK i remizy Przed nami uzyskanie nowego pozwolenia na budowę, audyt, studium 

wykonalności i przygotowanie przetargu na realizację. Być może już w sierpniu.  

W ostatnich dniach projektanci przedłożyli projekty wraz z pozwoleniami na wymianę instalacji 

elektrycznej w starej części budynku szkoły w Sławnie  oraz wymianę źródła ciepła i całej instalacji 

w budynku szkoły podstawowej w Bieniędzicach. Ogłosiliśmy przetargi. Otwarcie ofert 1 lipca, i 

wtedy znów będzie potrzebna akceptacja Rady na zwiększenie środków na te zadania bo mamy w 

tych pozycjach zaledwie po 100 tys. zł a kosztorysy są wielokrotnie wyższe. 

Z dobrych Wiadomości otrzymaliśmy pieniądze na utylizację azbestu w kwocie 29 686 zł oraz na 

doposażenie stołówki w szkole w Wolanowie 33 464 zł. W ramach programu dofinansowania 

stołówek w szkołach. 

Ostatnio wiele uwagi poświęcamy również organizacji wyborów Prezydenckich, które jak Państwo 

pamiętają odbędą się 28 czerwca 2020 r. 

Dziękuję Państwu sołtysom za zrozumienie i zmianę przeznaczenia środków sołeckich z imprez na 

remonty bieżące dróg, bo tu zawsze potrzeby są większe od możliwości. 

Kończąc chcę powiedzieć że w ostatnich dniach jest wiele osób zarażonych wirusem na terenie 

naszej gminy i jednocześnie prosić Państwa o zachowanie ostrożności i w miarę możliwości izolacji 

i dystansu społecznego”.  

Radny Marcin Ciężkowski o godz. 13.30 opuścił obrady za zgodą Przewodniczącego Rady 

Gminy. 
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Ad. 6 

W danym punkcie posiedzenia nie poruszono żadnych tematów. 

  

Ad. 7 

Sekretarz Gminy Pani Małgorzata Szczepaniak przedstawiła informację z realizacji uchwał 

Rady Gminy. Poinformowała, że w ramach nadzoru prawnego do Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Warszawie Zespół w Radomiu przesłano uchwały: 

 Nr XX/134/2020 w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości, (uchwałą Nr 

13.227.2020 Kolegium RIO w Warszawie orzekło nieważność w części niniejszą uchwałę, 

tj. w § 2, ponieważ Rada Gminy wskazała, że przedmiotowe zwolnienie będzie zastosowane 

na wniosek podatnika, który należy złożyć do 30 czerwca 2020 roku. Podatnik nie składa 

wniosku o zastosowanie zwolnienia, tylko składa informację na podatek od nieruchomości 

lub koryguje deklarację na ten podatek),   

 Nr XX/135/2020 w sprawie przedłużenia terminów płatności rat podatku od nieruchomości, 

 Nr XX/137/2020 w sprawie uchylenia uchwały Nr XXI/125/2016 w sprawie zatwierdzenia 

„Gminnego programu budowy i  finansowania  przydomowych oczyszczalni ścieków na 

terenie gminy Wolanów na lata 2016 - 2021”, (przedmiotowa uchwała przekazana została 

do Wojewody mazowieckiego według właściwości), 

 Nr XX/138/2020 w sprawie uchylenia uchwały Nr XVI/104/2019 w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Radomskiemu w 2020 r., 

 Nr XX/139/2020 w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Wolanów na lata 2020 – 2026, 

 Nr XX/140/2020 w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2020 rok, 

Natomiast do Wojewody Mazowieckiego przesłano uchwałę:  

 Nr XX/136/2020 w sprawie zwolnienia dyrektora Samorządowego Publicznego Przedszkola w 

Wolanowie w roku szkolnym 2020/2021 od obowiązku  realizacji tygodniowego wymiaru zajęć 

dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych 

 

Ww. uchwały trafiły do odpowiednich wydziałów, samodzielnych stanowisk w Urzędzie Gminy 

Wolanów, a także do jednostki organizacyjnej – budżetowej (Przedszkole w Wolanowie).  

 

Do Redakcji Dziennika Urzędowego przesłano uchwały: 

 Nr XX/134/2020 w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości, którą opublikowano 

w dniu 14 maja pod pozycja 5546, 

 Nr XX/135/2020 w sprawie przedłużenia terminów płatności rat podatku od nieruchomości, 

którą opublikowano w dniu 14 maja pod pozycja 5547, 

 Nr XX/136/2020 w sprawie zwolnienia dyrektora Samorządowego Publicznego Przedszkola 

w Wolanowie w roku szkolnym 2020/2021 od obowiązku  realizacji tygodniowego wymiaru 

zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych, którą opublikowano w dniu 14 maja 

pod pozycja 5548, 

 Nr XX/137/2020 w sprawie uchylenia uchwały Nr XXI/125/2016 w sprawie zatwierdzenia 

„Gminnego programu budowy i  finansowania  przydomowych oczyszczalni ścieków na 

terenie gminy Wolanów na lata 2016 - 2021”, (przedmiotowa uchwała przekazana została 

do Wojewody mazowieckiego według właściwości), którą opublikowano w dniu 14 maja 

pod pozycja 5549. 

Uchwały realizowane są na bieżąco i zgodnie z ich założeniami. 

   

Ad. 8 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

zwolnienia dyrektora Publicznej Szkoły Podstawowej im. Mikołaja Kopernika w Bieniędzicach w 

roku szkolnym 2020/2021 od obowiązku  realizacji tygodniowego wymiaru zajęć dydaktycznych, 

wychowawczych i opiekuńczych. 
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Do ww. projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

ww.  sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym uchwała Nr XXI/141/2020 w sprawie zwolnienia 

dyrektora Publicznej Szkoły Podstawowej im. Mikołaja Kopernika w Bieniędzicach w roku 

szkolnym 2020/2021 od obowiązku  realizacji tygodniowego wymiaru zajęć dydaktycznych, 

wychowawczych i opiekuńczych została przyjęta jednogłośnie 11 głosami „za” (uchwała w 

załączeniu).  

 

Ad. 9 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie zasad 

udzielania dotacji celowej oraz trybu postępowania  w sprawie udzielenia dotacji oraz sposobu jej 

rozliczenia na dofinansowanie budowy przydomowych oczyszczalni ścieków ze środków 

budżetowych Gminy Wolanów na lata 2020 – 2025. 

Do ww. projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

ww.  sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym uchwała Nr XXI/142/2020 w sprawie zasad udzielania 

dotacji celowej oraz trybu postępowania  w sprawie udzielenia dotacji oraz sposobu jej rozliczenia 

na dofinansowanie budowy przydomowych oczyszczalni ścieków ze środków budżetowych Gminy 

Wolanów na lata 2020 – 2025 została przyjęta jednogłośnie 11 głosami „za” (uchwała w 

załączeniu).  

 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego. 

Do ww. projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

ww.  sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym uchwała Nr XXI/143/2020 w sprawie określenia wzoru 

wniosku o wypłatę dodatku energetycznego została przyjęta jednogłośnie 11 głosami „za” (uchwała 

w załączeniu).  

 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

zmian w uchwale budżetowej na 2020 rok. 

Do ww. projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

ww.  sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym uchwała Nr XXI/144/2020 w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej na 2020 rok została przyjęta jednogłośnie 11 głosami „za” (uchwała w załączeniu).  

 

Ad. 12 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę  części nieruchomości zabudowanej położonej w 

miejscowości Mniszek jej dotychczasowemu Dzierżawcy. 

Do ww. projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały w 

ww.  sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym uchwała Nr XXI/145/2020 w sprawie wyrażenia zgody 

na oddanie w dzierżawę  części nieruchomości zabudowanej położonej w miejscowości Mniszek jej 

dotychczasowemu Dzierżawcy. została przyjęta jednogłośnie 11 głosami „za” (uchwała w 

załączeniu).  

 

Ad. 13 

W danym punkcie posiedzenia Sekretarz Gminy Małgorzata Szczepaniak poinformowała o 

terminach związanych z wyborami prezydenckimi.  
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Ad. 14 

Z uwagi na wyczerpany porządek obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski 

podziękował za udział w posiedzeniu, po czym zamknął XXI/2020 sesję Rady Gminy Wolanów  

o godz. 13.50. 

 

 

 

 

Protokolantka Przewodniczący Rady Gminy Wolanów 

 

Monika Musiałek       Jacek Murawski 

 

 

 

 


